
KAM SO ŠLI MILIJONI TOLARJEV?
Poslanci skupščine Ljubljana Moste-Polje so zaradi nesklepčnosti morali kar

dvakrat nadaljevati majsko zasedanje. Na junijskem zasedanju je bil sklepčen
samo zbor krajevnih skupnosti, ki je obravnaval vse točke dnevnega reda,
razen kadrovskih zadev. Poglavitna točka dnevnega reda je bil socialni pro-
gram občine za leto 1992, zato smo tej temi namenili v našem članku poseben
sestavek. Na majskem zasedanju pa sta največ polemik sprožila sporni film
Nemi krik in program sklada stavbnih zemljišč mesta Ljubljana.

Župan Janez Jančar je na majskem
zasedanju občinske skupščine Ljub-
ljana Moste-Polje seznanil poslance
s pobudo, v kateri ugotavlja, »da na-
stajajo zaradi zastoja dela Skupščine
mesta Ljubljana vse večja odprta
vprašanja, ki jih čutimo v občini,
predvsem na področjih otroškega var-
stva, šolstva in komunale. Ker že-
limo, da se zadeve čimprej uredijo,
dajetno pobudo Skupščini mesta
Ljubljana, da se čimprej sestane in
omogoči normalno delo in življenje
v občini in mestu.« Poslanec Janez
Lesar je protestiral, da bi skupščina
sploh glasovala o pobudi. Kljub pre-
pričevanju, da je to le pobuda in ne
politični pritisk, so se poslanci De-
mosa glasovanja vzdržali. Pobuda je
bila torej sprejeta.

Poslanca Ivana Vodeta je zani-
malo, koliko odločb o denacionaliza-
ciji je že izdal občinski izvršni svet in
zakaj se zatika pri njihovi izdaji. Čla-
nica izvršnega sveta Vesna Mišič je
pojasnila, da je po 7. 12. 1991 občina
prejela preko 200 vlog za denacionali-
zacijo, vendar so bile v glavnem nepo-
polne in vrnjene v dopolnitev. Do
sedaj občina ni izdala še nobene od-
ločbe. rešila pa bo samo tiste zah-
tevke, kjer gre za vračilo v naravi.
Odškodninski skladi še niso ustanov-
ljeni, tako da zdaj ne morejo reševati
drugih vlog.

V slovenski javnosti pa je pravo
afero sprožilo vprašanje poslanca Sta-
neta Brezovarja (SDP), ki ga je naslo-
vil na občinski sekretariat za gospo-
darstvo in družbene dejavnosti. Zani-
malo ga je, kaj je ukrenil v zvezi
s predvajanjem filma »Nemi krik«
v okviru zdravstvene vzgoje v Šolskem
dispanzerju Zdravstvenega doma Mo-
ste-Polje in zahteval, da se o tem pri-
pravi celovita informacija. Brezovar
piše: »V času med sejama občinske
skupščine se je name, kot poslanca
obrnilo nekaj ogorčenih mater deklet
in zahtevale, da ukrepam, ker so nji-
hovim hčerkam v šolskem dispanzerju
Zdravstvenega doma Ljubljana,
enota Ljubljana Moste-Polje, ki ga

vodi dr. Vrbovškova, pri sistematič-
nem pregledu predvajali videokaseto
z naslovom Nemi krik. To naj bi bil
del zdravstvene vzgoje. Vendar, kaj
je s to kaseto ozironia filmom narobe,
da je sprožilo ogorčenje mater? Gre
za film, posnet v ZDA v propagandne
namene proti splavu, gre za izdelek
ameriškega ultrakonzervativnega gi-
banja Moral Majority... Po ogledu
filma je bilo nekaterim deklicam
slabo, nekatere niso spale zvečer. To
so mi povedale ogorčene matere.
Strokovni kolegij Zdravstvenega
doma Moste je že reagiral, si ogledal
sporen film ter diapozitive, ki jih pri-
kazujejo v šolskem dispanzerju. Kole-
gij je sicer ugotovil, da film ni bil
predvajan pri normalnem programu,
kateri poteka v dispanzerju. Vendar
matere trdijo drugače... In zakaj vam
to pripovedujem? Najmanj iz treh ra-
zlogov: 1. Otroke-osnovnošolce je na
sistematski pregled poslala državna
institucija-šola, ki ima s strani države
- Zavoda za šolstvo predpisan pro-
gram, 2. film je bil prikazan v državni
instituciji - Zdravstvenemu domu. ki
ima prav tako s strani države - Za-
voda za zdravstvo predpisan pro-
gram; in 3. film je bil prikazan vsem

de&licam, k\ so mladoletne, 'Hnt' '6/Si
zdrravstvene vzgoje, ne glede na mne-
nje; staršev. Trdim, da je bila v tem
priimeru kršena ustavna pravica star-
ševr do vzgoje svojih otrok. Vidim pa
še (četrti problem in sicer, da modeme
zdravstveno-vzgojne metode ne
smejo biti zastraševalne...« Gospod
Janez Lesar se je ostro odzval in ozna-
čil Brezovarjevo odprto pismo kot
pamflet, ki napada osebno integriteto
dr. Vrbovškove, prizadevne vzgojite-
ljice otrok. Izvršilni odbor Zdravni-
žke zbomice Slovenije je v izjavi za
javinost zapisal, da je videokaseta
Neimi krik v tujini že več let vključena
(naidaljevaiije na 2. strani)



(nadalj. s 1. strani)

v redni vzgojno-izobraževalni pro-
gram mladih in da za zdaj ni bilo
zaslediti negativnih vplivov ter da ka-
seta na poljudno-znanstveni način
sporoča le nova medicinska spoznanja
o doživljanju in reagiranju nerojenega
otroka v primeru njegove usmrtitve.
Odločno pa nasprotujejo, da se
dnevna politika in strankarske zdrahe
vmešavajo v tako občutljiva stro-
kovna vprašanja, kot je odnos mladih
do življenja pred rojstvom. Dr. Olga
Vrbovšek pa v pojasnilu k polemiki

zatrjuje, da film ni bil prikazan niti
enemu osnovnošolskemu razredu.
Prikazan naj bi bil samo dekletom
tretjega letnika srednje šole, na nji-
hovo željo in izven rednega pro-
grama. Dr. Vrbovškova je zapisala:
»Zdravstveno vzgojno delo poteka
v šolskem dispanzerju Moste že več
let po ustaljenem, dogovorjenem pro-
gTamu, ki ga je pripravil Zavod za
zdravstveno varstvo, Služba za napre-
dek zdravstvenega varstva v ZD
Ljubljana in tudi s pomočjo lastne
prizadevnosti izvajalcev. Zdravstveno
vzgojno delo izvaja višja medicinska

sestra s podiplomskim tečajem. JEno
od pomembnih področij zdiavstveno
vzgojnega dela je spolna vzgoja...
Zadnja leta smo poseben poudarek
dajali boleznim odvisnosti, ki so med
osnovnošolci v porastu... Ne morem
razumeti. da dobivamo napade prav
na zdravstveno vzgojnem področju
našega dela, v katerega vlagamo
izredno veliko truda, ker vidimo, da
ravno na tem področju naši varovanci
potrebujejo največ pomoči...« V po-
lemiko se je vključil še Mestni odbor
mladih Liberalnih demokratov in
pozva! starše prizadetih otrok, da

s svojimi podpisi preprečijo nadaljnjo
projekcijo tega filma. Za zdaj ne
kaže, da bi diametralno nasprotna
stališča našla kakšno »salamonsko re-
šitev«.

Poslanci naše občinske skupščine
niso dali soglasij k poročilu o delu
sklada stavbnih zemljišč mesta Ljub-
ljana za leto 1991 in k letošnjemu
programu sklada, ker v njem niso
upoštevane potrebe občine Moste-
Polje. Izvršni svet je namreč pri
obravnavi poročila za leto 91 ugotovil
izjemno nizko stopnjo realizacije, zla-
sti na področju naše občine. Predsed-
nik zbora KS gospod Jože Bevec je

poudaril. da se iz sredstev sklada fi-
nancira preveč mestnih zadev, pre-
malo pa se upoštevajo potrebe občin.
Ante Madjar je trdil, da zaradi blo-
kade mestne skupščine odloča o veli-
kih denarjih sklada le ozka skupina
ljudi. Preseneča ga, da je denar za
mestno vrtnarijo in veletržnico, de-
narja za prepotrebni vodovod v pri-
mestnem delu naše občine pa ni. Zato
je občinska skupščina dala nalogo iz-
vršnemu svetu, da pripravi osnutke
potrcbnih aktov za ustanovitev sklada
stavbnih zemljišč občine Moste-Polje.
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